

### OTUS BAKKAMOENA.

#### The Little Horn Owl.

**T**HIS elegant species is found in *Ceylon*, is called there *Bakkamoena*, and is a scarce species even in that island.

It is represented of its natural size. The irides are scarlet: the horns take their origin from the base of the bill, and point to the sides of the head: on their inner side they are dusky, on their exterior white.

The bill is dusky, surrounded with long bristles: the circle of feathers round the eyes is of a very pale ash-color: the external circle of a yellowish brown.

The head of a deep ash-color: the back dusky: coverts of the wings grey, marked with narrow lines of black, pointing downwards: the quill feathers regularly barred with black and white: the breast buff-colored, marked with small sagittal black spots: the legs feathered half way down: the naked part of a reddish yellow.

Gloriosa  
Superba.

The plant is one of the most beautiful of the *Indies*; but at the same time its roots are the most venomous. It is found in *Ceylon* and *Malabar*, and on account of its charming appearance is called by *Linnaeus*, *GLORIOSA SUPERBA*, *sp. pl.* 437. By the natives it is styled *Najajala* and *Nyaghala*, possibly from its being possessed of a poison as potent as that of the serpent *Naja*, or *Cobra de Capello*, whose bite is the most fatal of any yet known.

#### Le petit Hibou.

**O**N trouve cette belle espece dans l'isle de *Ceylon*, où elle est appelée *Bakkamoena*, & encore y est elle rare. Elle est représentée de grandeur naturelle. L'iris des yeux est de couleur d'ecarlante. Les paquets des plumes qui forment les oreilles commencent à la base du bec, & tirent des deux cotés de la tête: du coté intérieur elles sont d'un brun obscur & du coté extérieur elles sont blanches. Le bec est brun, entouré de longs poils. Les plumes qui forment le cercle intérieur autour des yeux sont d'un cendré clair, & celles du cercle extérieur sont d'un brun jaunatre. La tête est d'un cendré foncé; le dos d'un brun obscur, les couvertures du dessus des ailes sont grises & marquetées de lignes noires, tirant vers le bas: Les plumes des ailes ont des bandes régulières de blanc & de noir: La poitrine est d'un jaune pâle marquetée de petites taches noires en forme de flèche. La moitié des jambes est revetue de plumes, l'autre moitié, qui est nue, est d'un jaune rouffatre.

La plante est une des plus belles des *Indes*, mais en meme tems sa racine est une des plus venimeuses. Elle se trouve dans l'isle de *Ceylon*, & sur la côte de *Malabar*. Mr. *Linnaeus* l'appelle à cause de sa beauté, *GLORIOSA SUPERBA*, *sp. pl.* 437. Les natifs du pais l'appellent *Najajala* ou *Nyaghala*: peutetre parce qu'elle est aussi venimeuse que le serpent *Naja* ou la *Cobra de Capello*, dont la morsure est la plus dangereuse de tous les serpens connus.

Le Najajala.



